
 

Sakliste og referat  

Møte i fylkesbiblioteksjefkollegiet  

22. September 2022 

Sted: Sentralen, Oslo 

Tilstede: Knut (Oslo) Anja (Vestland), Kjell (Nordland), Mona-Iren (Møre og Romsdal) Hildegunn (Trøndelag) Birgit (Troms) Sunniva (Finnmark), Mette, 

(Vestfold og Telemark) Nina (Agder)  

Frafall: Tone (Innlandet)  

 

Referent: Heidi (Viken)  

  

  Tidspun
kt  

Sak  Kommentar  Innmeldt av   Oppfølging / referat  

  

1 11-
12:00 

Presentasjon av 
DIGIN/Bibliotek 24 

Trygve Kikut fra 
Vestfold og Telemark 
presenterer status 
for DIGIN 

Vestfold/Telemark  Bibliotek 24 går i drift i 2024. 
Etter modell fra det Digitale folkebibliotek i Danmark. NB har gitt 
midler til forprosjektet for å kartlegge om det er mulig å få på plass 
en slik modell. Erfaringer fra Danmark: bør greie en slik løsning med 2 
årsverk, men trenger flere ressurser i en oppstartsfase.   

Arbeidet i forprosjektet kuliminerte i DIGIN-rapporten. Trenger 1. 8 
millioner kroner i 2023. Litt få ressurser i prosjektet nå, kan resultere 
i at arbeidet går noe saktere enn planlagt, mangler anslagsvis 40 %.  
ConsortiaManager er anskaffet og settes opp med leverandørinfo, e-
postvarsling, lisenser. Osv. Bibliotek knytter seg direkte til leverandør 
og er selv ansvarlig for korrekt bruk. Kan settes opp med en 
kontaktperson på fylkesnivå)  per fylke og med delfinanisering, 
eksempelvis fra fylke og kommune.  

Har hatt møter med kulturdepartementet, ønsker å bli oppdatert. I 
DK har staten blitt med i oppstarten. Det jobbes med Singel-Sign-on-

https://www.sentralen.no/
https://www.sentralen.no/


løsning.  Organisering: IKS, nærmere 3 millioner kroner. 2 årsverk.  
Lønn, lisenser, lokaler osv.  
 

Hva oppnår vi?  (se presentasjon)  
Kommunikasjon og markedsføring:  
Valgt byrå: Catch Media.  
Markedsføringsmateriell og profil.  
 
Faste driftsmidler:  
Fylkeskommuner  
Folkebibliotek  
Statsbudsjett?  
 
18.oktober: Møte med leverandørene 
Unntak: PressReader – ContenOnline valgt som agent.  
 
Trenger ikke avtale med:  Filmbib, helsebiblioteket og LovData Pro.  
LovData Pro: IP-utfordring med delte kommunale bygg osv.  
 
Opplæring av bibliotekansatte: forsøker å få leverandører til å ta et 
ansvar her.  

 

Selskapsform: må vedtas høsten 2023, men det kan ta tid, 
fylkesdeling osv. Søker om prosjektmidler for 2024?  
 
Finland beveger seg i samme retning.  
 
Spørsmål og/eller innspill?  
Birgit: Pris?  
Ca. 60 øre per innbygger. Øvre grense per fylke  300 000,-.  
Utgjør lønnsmidler  



Mette: viktig å se på hva vi får igjen?  
Hildegunn? Avtale om PressReader må sies opp nå? Ja, fra 2023. 
KS må på banen 
E-bøker og e-lydbøker?  Mye “støy” rundt dagens utlånsmodeller og 
betingelser.  
Knut: vi må bruke de aktørene vi har.  
Fylkeskultursjefene  bør også på banen,  

BS kan ikke ta rollen –  de er inhabile fordi de også er en del av 
leverandørmarkedet.  
 
 
Oppfølging:  
Saken bør løftes til fylkeskultursjefkolleiget. AU tar ansvar for dette.  
 

Vi må også følge opp internt i egne fylkeskommuner, 
Vestfold/Telemark har orientert sine politikere.  Fylkestingene 
trenger å bli beredt til å mene noe om selskapsform før de får selve 
saken høsten 2023.  
 

2 12:00 –
12:45 

Lunsj  Serveres i 
møterommet.  
Sesongens 
kyllingsalat 
 

  

3 12:45 – 
13:30 

Nasjonalt nettverk 
for ansatte som 
jobber ut mot 
skolebibliotek. Hva 
ønsker vi med 

Anniken Bjørnes fra 
Trøndelag deltar, om 
mulig, digitalt under 
dette punktet  

Trøndelag  Hildegunn:  
Skal vi videreføre nettverket som det er?  
Hovedformålet er å løfte bibliotek i videregående skole, 
utviklingsperspektivet, strategisk osv.  
Tilbakemeldinger:  
Nyttig med et nettverk 
Ulikt organisert i fylkene 



dette nettverket 
videre?   

Ambisjonsnivået kan skrus ned?  
Bør ikke ta ansvar for tjenestene 
Å ha et nasjonalt nettverk har en betydning.  
Skolebibliotekkonferansen kan være et fysisk treffpunkt.  
Færre møter,  
Det må komme mer informasjon opp til oss?  
Få inn noen fra skolene?  
Vi har et ansvar for å dytte på utdanningsavdelingene.  
Arbeidsutvalg?  
Mandatet må tydeliggjøres slik at de har et ansvar for å melde saker 
til oss som kollegium. Formen på møter bestemmes av nettverket 
selv, hver 6. uke.  
Kan møtes i Agder.  
 

Oppfølging:  
Inntil videre har Trøndelag ansvaret for å følge opp nettverket. 
Hildegunn tar med våre signaler tilbake til nettverket.  
 
 

4 13:30-
14:30 

Formidlingsplattfor
m i norske 
folkebibliotek  

Hva – hvorfor og 
veien videre 

Oslo  Tatt opp i forrige digitale møte, presentasjonen sendt i etterkant.  
Rogaland har laget en oppsummering av hva denne saken handler 
om.  
Møte mellom NB og storbyene: Knut har gitt en statusorientering. 
Har orientert om at fylkesbibliotekene ønsker å løfte saken fram for 
fylkeskultursjefkollegiet.  

Rogaland har utarbeidet et notat som kan brukes i møte med 
fylkeskultursjefkollegiet.  
Britt tar ordet under møtet med NB i morgen.  
 
Oppfølging:  
Vi orienterer NB om saken og det jobbes videre med å få dette på 



saksliste til fylkeskultursjefkollegiet. Knut/AU holder tak i dette.  
 

5 14:30-
14:50 

PAUSE     

6 14:50 – 
16:00 

Forberedelse til 
møte med 
Nasjonalbiblioteket 
23.09.2022 

Fordeling av ansvar 
og diskusjon om 
punktene som er 
meldt inn. Hva er 
viktigst for oss å 
oppnå med møtet?  

Alle  Boklov: vi orienterer om at vi sender høringsinnspill. Forslag til ny 
boklov åpner opp for at bibliotek kan framforhandle avtaler.  
Blir det et tema? Loven handler om at det er en leveringsplikt. 
Bibliotekrabatt er viktig.  
Det åpnes opp for avtale om e-bøker og e-lydbøker.  
Videre arbeid fjernlån 
Britt redegjorde for bakgrunnen for fjernlånsrapporten. NB betalte 
for uttrekket fra Biblioteksøk.  
50 kroner per forsendelse med bibliotektransport  
70 kroner per forsendelse med post  

Retningslinjer?  
 
Oppfølging:  
sakene drøftes med Nasjonalbiblioteket 
 
 
 
 

7 16:00-
16:15 

PAUSE     

 

 

8 16:15 –
17:00 

Tiltak i nasjonal 
bibliotekstrategi  

Hvilke tiltak er 
aktuelle for fylkene å 
følge særskilt opp 
framover? 

Alle  Knut, Hildegunn og Heidi sitter i strategisk råd. 
 
Flere saker som kan spilles inn:  

- Status nasjonalt lånekort  



Synspunkter som kan 
bringes videre til 
strategisk råd?  

- Kriterier knyttet til aktiv formidling:  små bibliotek får ikke 
anledning til å hente inn personalressurser.  

- Status – nasjonal metadatabrønn  
- Strømming av NBs arrangementer  

 

Generell kommentar: Det er en utfordring at vi som kollegium ikke 
har bedre oversikt over tiltakene i nasjonal bibliotekstrategi 
 
 

9 17:00-
17:30 

Forberedelse til 
kollegiemøte i 
oktober. Aktuelle 
saker?  

Rulleringsordning 
for AU?  

Vi har samling i 
etterkant av 
Nasjonalbibliotekets 
lederkonferanse. På 
oppdrag fra kollegiet 
har AU laget forslag 
til en 
rulleringsordning 
hvor ansvaret for AU 
kan gå på omgang 
mellom fylkene. 
Forslaget 
presenteres i møtet.  

AU  Vi slutter oss til en rullering og tar stilling til detaljene.  
Saksliste bestemmes senere, kanskje er det noe vi trenger å følge opp 
etter møtet med NB?  
Etterspørre mandat fra fylkeskultursjefkollegiet – hva er status her?  
Fagrefleksjon?  
Fylkesbibliotekmøte i 2023  
Status i det enkelte fylke.  
 
AU tar ansvar for å utarbeide saksliste.  
 

1
0 

17:30 Slutt.  
De som har meldt 
at de ønsker felles 
middag samler seg 
og finner et bra 

sted! 😊  

   

 


